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Vaga i metro. Aquestes dues pa-
raules ressonen al cap de molts
barcelonins des de fa setmanes. La
mobilitat és un dels aspectes clau
en qualsevol gran ciutat i des de fa
dies els ciutadans que diàriament
necessiten el transport públic per
desplaçar-se viuen en un estat
d’anormalitat. I és que, no només
hi ha hagut 15 dies de vaga al me-
tro des del mes de febrer, sinó que
la vaga també es va estendre a la
xarxa d’autobusos, els treballadors
de la qual van arribar a un acord
amb TMB a principis de juny.

Vagons amb la gent tan es-
treta que semblaven llaunes de
sardines, accessos a les esta-
cions tallats per evitar que les

aglomeracions poguessin pro-
vocar algun incident o paciències
portades al límit. Aquestes han
estat algunes de les estampes d’a-
questes darreres setmanes. 

Més enllà d’això, però, i de l’es-
tricte conflicte laboral existent
entre TMB i els seus treballa-
dors, hi ha una altra realitat pa-
ral·lela: el metro ha perdut, segons
TMB, 40.000 passatgers diaris a
causa de les vagues. Aquestes
40.000 validacions diàries de
menys corresponen al 3% dels 1,3
milions de passatgers que té la
xarxa entre setmana. Aquí cal
afegir-hi els 300.000 passatgers
que no agafen el metro els dies de
vaga. Una situació que, per exem-
ple, provoca que el servei de bus
hagi d’absorbir un volum de gent
per al qual no està preparat.

Enmig d’aquesta situació, i de
les reiterades complicacions que

els usuaris del metro han patit, fa
uns dies va sorgir una nova po-
lèmica relacionada amb els ser-
veis mínims per als dies de vaga.
Generalitat i Ajuntament es van
llançar acusacions mútues. Mer-
cedes Vidal, regidora de Mobili-
tat i presidenta de TMB, va as-
segurar que era una “irrespon-
sabilitat” fixar, en les dues últi-
mes convocatòries, uns serveis
mínims del 40% en hores punta
i del 20% en hores vall quan en
les anteriors ocasions aquests
percentatges eren del 50% i el
30%. En declaracions a la prem-
sa, Vidal va qualificar de “total-
ment insuficients” aquests serveis
mínims dictats per la Generalitat
i va anunciar que des de TMB
s’impugnarien.

El Govern de la Generalitat,
per la seva banda, va mostrar la
seva “sorpresa” amb les acusa-

cions de Vidal. La portaveu del
Govern, Neus Munté, va assegu-
rar que no hi havia hagut cap dis-
minució dels serveis mínims, sinó
un augment durant la vaga dels
dies del congrés de mòbils. 

En paral·lel, la polèmica tam-
bé es va traslladar a l’esfera mu-
nicipal, quan el republicà Alfred
Bosch va acusar l’alcaldessa Co-
lau de “fer mítings a Madrid
mentre el metro està aturat”.
Bosch va demanar a Colau que
“resolgui el conflicte ja”.

“DEMANEM UNA MISÈRIA”
Després de tantes jornades de
vaga molts barcelonins es pre-
gunten quan es resoldrà la situa-
ció per no haver de tornar a patir
noves aturades. Una de les per-
sones que sap millor què pot pas-
sar en el futur més immediat és
Toni Ceballos, el president del co-

mitè d’empresa del metro. En
declaracions a aquesta publicació,
Ceballos recorda que, tot i que és
“optimista per naturalesa”, ara
mateix sobre la taula hi ha dife-
rents opcions, “com la proposta
dels 15 dies, la vaga indefinida o
esperar al setembre i fer vaga
per la Mercè i l’11 de setembre”. 

Preguntat per les molèsties
que aquestes vagues han pro-
vocat a la ciutadania, Ceballos la-
menta que “són víctimes inno-
cents d’un conflicte que hauria
d’estar resolt” perquè demanen
“un augment salarial de l’1%,
una misèria”.  Per últim, el pre-
sident del comitè d’empresa re-
coneix que des dels sindicats no
pensaven “que el conflicte durés
tant de temps”. Una situació
que atribueix “a la inexperiència
de Mercedes Vidal”, que, diu, els
“està perjudicant molt”.

“Víctimes innocents”
» Des del mes de febrer els barcelonins han hagut de patir 15 vagues al metro i diferents aturades al bus
» Si no hi ha acord entre els sindicats i TMB, hi podria haver aturades més llargues i en dates significatives

Albert Ribas
BARCELONA

Els usuaris del metro han hagut de conviure amb aglomeracions i retards durant els dies de vaga. Fotos: TMB i  Línia
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Actualitat a la xarxa

#Tortasso

@Joalluislluis: S'ha fet evident que l'única
possibilitat real que té Podem per governar
és la de guanyar les eleccions en una
Catalunya independent.

Un diari plural

per Marc Gafarot

4Eleccions sense dimissions 4Un país extravagant
per Jordi Lleal 

Després de les eleccions del
26J, una multitud de reac-
cions s’han desfermat als mit-
jans informatius amb comen-
taris i anàlisi dels resultats ob-
tinguts pels diferents partits po-
lítics, intentant explicar el per-
què d’aitals resultats. El que és
una paranoia, és no voler veu-
re i entendre què passa en la re-
alitat i pintar-la segons con-
vingui. Voler tenir una expli-
cació de com pot ser que el PP
a Catalunya hagi augmentat el
nombre de vots, amb els ante-
cedents del joc brut del senyor
Fernández Díaz en les conver-
ses amb De Alfonso és incom-
prensible, només es podria en-
tendre que als seus votants ja
els està bé i premien al minis-
tre per “fotre canya als inde-
pendentistes”. Si amb els cen-
tenars d’implicacions en ca-
sos de corrupció, amb el seny-
or Mariano Rajoy a la lluna de
València, augmenten els seus

votants, serà perquè ja els està
bé que sàpiguen portar els seus
“negocis”. Quan la societat està
condemnada per la desaparició
de la classe mitjana, l’atur, els
sous de misèria i els contractes
temporals per dies i hores, la
depredació dels diners dels
fons de pensions, etcètera, el re-
sultat és inexplicable. 

Molts catalans veiem Es-
panya com una cosa llunyana
però que ens mortifica i en re-
bem les conseqüències d’un
ens momificat, anquilosat en la
seva supèrbia que pretén im-
posar el  model castellà, sense
una mínima autocrítica, ni fer
ni un gest, d’apropament i en-
tesa, cap a Catalunya. El més
decebedor és que amb el PP s’a-
lineen, amb petits matisos, les
altres tres forces principals de
la política espanyola. El poble
espanyol ha votat, es pot ser
més autodestructiu i maso-
quista? Van aviats!

Un diari participatiu

#AJudici

@Jaumeasens: El nostre suport a Mas,
Ortega i Rigau davant del judici polític
a la democràcia 9N. Les urnes no delin-
queixen, les clavegueres sí!

#DobleBrexit

@MABastenier: Inglaterra acaba de salir
dos veces de Europa. La primera por el
Brexit contra la UE; la segunda, derrotada
por Islandia en la Eurocopa.

Ja tenim els resultats, ni deixaran
indiferent a ningú, ni poden ser
tractats amb frívola indolència
com alguns feren el mes de de-
sembre. La participació ha estat
baixa en relació a fa sis mesos, i ha
beneficiat al PP, i com no era pre-
visible el PSOE i, sobretot el seu
líder, salva els mobles; Podemos
no puja res de significatiu i C’s es
consolida com a filial dels popu-
lars i poca coseta més. La gent és
més conservadora del que diuen
les desacreditades enquestes, que
valen tant com els polítics que se-
gueixen els seus dictats. 

A casa nostra la vida segueix
igual per a una Convergència
que se sent còmoda i s'agrada ens
el rius de la mitjania que, més
d'hora que tard, com ens deia el
poeta, porten a la mort; és a dir la
irrellevància que a poc a poc,
mal que ens pesi a molts, es va as-
sumint. ERC puja el poc que bai-
xa Convergència, com sempre
sense novetat en el front, i els in-
dependentistes, que units hagu-
essin guanyat còmodament les
eleccions, s'estimen més fer-se la
guitza i competir entre ells, que no
pas sumar esforços per guanyar.
El país sobiranista ho lamenta i
ells, pobrets, ni se n'adonen, o sí,
i encara és pitjor. 

Així, no hi ha independència
possible, i sí, molt d'autonomis-
me i política de molt curta vola-
da. A casa nostra, a diferència d'al-
tres contrades com el Regne Unit,
hi ha un verb de difícil conjugació:
dimitir. Gent que fa anys i panys
que està en política i que tot ho té
dit, comptat i debatut, s'aferra a la
cadira, no es mou per seguir sor-
tint a la foto i, a manca d'empatia
amb els seus electors, i ja no par-

lem d'ideals o valors, ha desen-
volupat un estrany i obstinat ins-
tint de supervivència, que el fa ca-
paç de matar a la pròpia mare, si
això és menester. Amb aquests ri-
vets no hi ha manera d'avançar i
la independència no és quimera,
és una mera il·lusió. Al Regne
Unit, Salmond dimití després de
no guanyar el referèndum per la
independència, no en tenia cap ne-
cessitat ni obligació, i com hem po-
gut veure, el seu partit, i l'inde-
pendentisme, en sortiren refor-
çats. Ara Cameron, un cop con-
sumat el Brexit, ha fet el mateix,
i, novament, des d'aquelles illes,
sovint incompreses i malsonants,
ens arriben lliçons de democràcia
i, més important encara, de sen-
tit de la dignitat. Què és la políti-
ca, sense dignitat i coratge?

A Espanya, si el PP i el PSOE
són una mica intel·ligents, fet de
dubtosa probabilitat, els caldria
fer una gran coalició per fer front
a uns temps que requereixen
grans decisions de país, de nul·la
autocomplaença i de gran acos-
tament a una ciutadania, temp-
tada de missatges populistes i de
"tantsemenfotismes". Un pacte
d'aquesta envergadura requereix
generositat, mot desconegut a
Espanya i Catalunya, i amb tota
probabilitat de passes al costat,
enrere o, en definitiva, dimis-
sions per fer possible aquest pac-
te inèdit a Espanya, però no pas
a altres països del nostre entorn.
Que Obama visiti Espanya el
mes de juliol és senyal inequívoc
de govern. Espanya, amb tots
els defectes que pugui tenir, és es-
tat i els estats solen ser experts en
llur supervivència.

A casa nostra ha guanyat no-

vament els aliats de Podemos. Ho
han fet per segon cop i si ho han
aconseguit algun mèrit deuen
tenir. Els que ens hem fet un tip
de defensar la unió dels inde-
pendentistes val a dir que te-
níem raó. La lògica de la gent pas-
sa molt per alt per la lògica d'uns
partits que només miren pels in-
teressos de les seves elits i d'uns
electes, cada cop, més lluny de les
seves bases. La independència,
només serà possible si des de Ca-
talunya oferim un sentit ètic su-
perior a allò que ens ofereix l'ac-
tual estat espanyol de les coses.
Com a Gran Bretanya la gent
vota amb el cor, i més si el que es-
tem decidint és fer un país nou.
Això és, un estat independent.

En summa aristotèlica, l'estat
de mitjania beneficia els uni-
onistes, l'estat de mediocritat i cor-
ruptiu beneficia el PP i la inde-
pendència només arribarà si la ge-
nerositat s'imposa en els partits
catalans. Les valoracions auto-
complaents i condescendents,
que de ben segur es faran per part
d'ERC i CDC, amaguen una des-
afecció creixent per part de llurs
votants i ja no diem de tots aquells
possibles votants que són els que
ens han de fer ser majoria en un
futur, hipotètic i necessari refe-
rèndum. Són aquests justament
els votants que resten lluny de vo-
tar als partits sobiranistes i, per
molt que ens sobti, seguim en-
testats, els sobiranistes, en pren-
dre decisions, com anar separats,
que ens allunyen del seu vot.
Aquí el que comptarà, en defini-
tiva i algun dia, seran les persones,
les propostes, el país en majús-
cula, i no les misèries dels inte-
ressos de partit.
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Parlen els
veïns

Júlia
“Serà millor. D’a-
questa manera no
hi haurà tants cot-
xes ni tanta conta-
minació. M’agra-
daria que es tires-
sin endavant ini-

ciatives d’aquesta mena a més carrers i
que es treballés més en aquestes mesu-
res que ens beneficien.”

Jose
“El que es guanya
per una banda es
perd per una altra.
Pere IV és una ar-
tèria de comuniació
importantíssima, i
fent que només hi

hagi un sentit això es complica molt. Per
una banda ho veig bé, però a dues pas-
ses hi ha la Diagonal, que és peatonal.”

Miriam
“Em sembla correc-
te, però m’hauria
estimat més que en
lloc d’un sentit de
circulació per al
trànsit n’haguessin
fet dos, perquè la

gent que circula per Pere IV cap a l’altra
banda ha de donar molta volta per fer-ho
amb normalitat.”

Pere
“Crec que és inte-
ressantíssim que un
eix tan potent com
aquest es destini als
vianants i no als ve-
hicles. A més, ja
que es vol impul-

sar aquesta obra, seria molt interessant
que es consolidés des de Bogatell fins al
Besòs Mar.” 

Què et sembla que els veïns i les bicis guanyin protagonisme a Pere IV?
per Pau Arriaga

Un diari obert

Després de la jornada electoral del 26J,
el més important de remarcar i de re-
flexionar –en què les primeres en-
questes deien una cosa, però després ha
estat una altra de molt diferent– és la se-
güent. Per què tants catalans no han
anat a votar? Per què tants catalans han
preferit la platja i el cotxe abans que les
urnes?

Des del meu punt de vista, una part
de l’independentisme, si volem dir
transversal, està molt emprenyat amb
l’actual bloqueig del procés d’allibera-
ment nacional de Catalunya –també so-
cial– i fa responsable de la situació els
partits i els dirigents polítics que co-
manden el govern català, els quals pa-
teixen moltes dificultats a causa de l’a-
gressió continua d’un govern  espany-
ol, dretà i centralista, però no només
això,  sinó també de les clavegueres de
l’Estat, de tota la superestructura de l’Es-
tat espanyol, que és molt  forta i dura
contra Catalunya i, alhora, feble per fer
front a la crisi econòmica, les qüestions
europees i els poderosos de debò.
Aquesta gent, de base, independentis-
ta, tan crítica amb els partits indepen-
dentistes –uns més que altres– hauria
de saber que aquesta  actitud  irracio-
nal, aquest "mal caràcter polític”, només
beneficia els que ens volen anihilar
completament, els qui ens han enfon-
sat la sanitat pública catalana i volen
anorrear completament la nostra esti-
mada llengua catalana. Com s’explica

que el PP, el partit de la corrupció, el ne-
potisme i  l’estratègia continuada de gu-
erra bruta contra Catalunya sigui el qui
surt més beneficiat, qui guanya més
vots, a Catalunya? Tot plegat, en el fons,
està relacionat amb el fet que els nos-
tres enemics saben fer política, perquè
fa molts anys que en fan. Castella/Es-
panya fa molts anys que gaudeix d’un
estat de debò  i, per contra, nosaltres en-
cara som uns "amateurs".

Ara i aquí no ens podem perdre en
discussions,  disquisicions i concep-
cions  estúpides de la realitat. Tenim mol-
ta feina, ens hem d'enfortir molt més.
Hem de fer molta més política en ma-
júscules. Catalunya ha de bategar de nou
i crear il·lusió de debò, la qual cosa no és
gens fàcil. La participació ciutadana és
bàsica, és fonamental per aconseguir les
fites com a país lliure, just i sobirà, però
són els partits polítics –això sí, més
oberts i renovats– els qui han/hauran
d'executar les idees i els fulls de ruta. 

Ara hem de continuar endavant sen-
se por. El problema continua essent
bàsicament  polític i filosòfic. Ara, més
que mai, cal desterrar per sempre el sim-
plisme i la crítica eixorca entre nosaltres
mateixos. Ara, més que mai, cal conti-
nuar lluitant amb civisme, auscultant
sempre la  veu i la consciència del poble
català. Estem construint un Estat. Això
és una tasca ingent que necessita la
col·laboració de tothom. Més que mai,
entre tots  ho hem de fer tot. 

4Després del 26J
per Josep Loste 

4En mans d’un diputat canari
per Gemma Aguilera

Mentre els equips del PSOE, el PP, Po-
demos i Ciudadanos fan números per
determinar les possibilitats aritmètiques
de pacte, un home, Pedro Quevedo, té
a les seves mans la governabilitat d'Es-
panya. És diputat de Nueva Canarias,
que s'ha presentat en coalició amb el
PSOE, amb la condició que immedia-
tament aniria al grup mixt, com ja va fer
el 20-D. Facin números i veuran que si
el diputat canari decidís abstenir-se, o
fins i tot votar a favor en una investidura
de Mariano Rajoy, automàticament al
PP ja no li caldria l'abstenció del PSOE,
que avui mateix ha assegurat que de cap
manera farà aquest gest, perquè ja té de-
cidit que se'n va a l'oposició. L'absten-
ció de Quevedo, això sí, hauria d'anar
acompanyada del sí de Ciudadanos, del
PNB –que ja ha dit que parlarà amb tot-
hom–, i la de la diputada de Coalición
Canaria, objectius assumibles per al PP.
Amb tot plegat, el PP aconseguiria 175
vots a favor i una abstenció, o 176 a fa-
vor, mentre que els contraris a Rajoy
tindrien 174 'no'. 

Pel que fa al partit de Quevedo, es-
cindit de Coalición Canaria el 2003 i
que es defineix com a "nacionalista i
progressista que vol reformar la Cons-
titució perquè les Canàries tinguin un
tracte distingit", no ha tancat la porta
a l'abstenció. El mateix Quevedo ex-
plicava després del fracàs de les nego-
ciacions el 20-D que l'única línia ver-

mella que posaria el 26J seria "anar a
unes terceres eleccions". Cal tenir en
compte que Quevedo té autonomia de
vot, un fet que el PSOE no ha volgut va-
lorar quan se li ha preguntat si temia
que aquest diputat acabés facilitant el
govern al PP.

De fet, el mateix Quevedo ha apel·lat
avui mateix a la importància de "l'a-
genda canària" i a la necessitat de "te-
nir veu pròpia a Madrid", les mateixes
condicions que ha posat la diputada de
Coalición Canaria, Ana Oramas, que en-
cara que el 20-D va cedir el seu escó per
a la investidura fallida de Sánchez, ara
està disposada a fer el mateix amb Ra-
joy,"amb prudència i amb ordre", per-
què, com ha remarcat, "Canàries podria
decidir si hi ha Govern ".

Pel que fa al PNB, els populars do-
nen per feta la seva abstenció. De fet,
els nacionalistes bascos no han tancat
cap porta, i ja van fer-ho el 1996 amb
José María Aznar, igual que va fer l'an-
tiga CiU. Si arriben tots els suports
amb què juga el PP, la decisió del
PSOE d’anar a l’oposició i negar l'abs-
tenció al PP per marcar perfil queda-
ria diluïda i crearia un altre problema
intern al partit, que el pròxim 9 de ju-
liol afronta un Comitè Federal clau per
al futur del partit i del mateix Pedro
Sánchez.

Article publicat a El Món

@EnricJuliana: A Catalunya ningú no tin-
drà ara la temptació d'avançar eleccions.
Temps d'espera. Nova CDC versus Co-
muns serà el combat principal.

@encampanya: Todos los expresidentes
de diputaciones y exconcejales del PP en-
carcelados golpean el plato de rancho en
homenaje a la victoria de Rajoy.

@Junqueras: A Catalunya no compartim
però respectem el Brexit. Nosaltres, com
els escocesos, sabem que l'única via sem-
pre és votar! 

Opinió en 140 caràcters
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Repetició de guió amb lleugeres
modificacions. Aquest podria
ser un breu resum dels resultats
de les eleccions espanyoles de
diumenge passat al districte,
que van tornar a col·locar En
Comú Podem com el partit pre-
ferit per la majoria de votants de
Sant Martí. Pel que fa a la par-
ticipació, aquesta va ser gaire-
bé cinc punts més baixa que el
20D, ja que va passar del
73,14% al 68,54%.

La formació encapçalada
per Xavier Domènech, però, va
empitjorar els resultats obtin-
guts el 20 de desembre de l’any
passat. Si llavors va aconseguir
el suport de 36.913 (30,37%)
veïns, diumenge el partit lila va
veure com perdia més de 3.500
vots i es quedava en 33.350 su-
ports (29,45%). La caiguda per-
centual, però, va acabar sent
molt lleugera gràcies a la baixa
participació.

‘SORPASSO’ D’ERC
Una de les notícies de la jor-
nada va ser el ‘sorpasso’ que va
fer ERC al PSC en la lluita per
la segona posició. Els republi-
cans van aconseguir 19.833
vots (17,51%) -el 20D en van
treure 18.508 (15,23%)-, men-
tre que el PSC es va quedar en
18.310 vots (16,17%). En els an-
teriors comicis els socialistes
van aconseguir 200 vots més
que els republicans, però en
aquesta ocasió no van saber
mantenir el segon lloc.

Un dels altres triomfadors de
la nit al districte va ser el PP, que
va protagonitzar l’altre ‘sorpas-
so’. Els populars van ser, junta-
ment amb ERC, l’únic partit
que va millorar els seus resultats
en comparació amb fa sis mesos.
I no només això, sinó que gràcies
als 15.191 vots obtinguts (13,41%)
-el 20D en van aconseguir 13.954
(11,48%)- van passar per da-
vant de Ciutadans, que es va ha-
ver de conformar amb la cin-
quena posició -havia estat quart
al desembre-  després de quedar-
se amb 12.637 vots (11,16%),
3.000 menys que en les darreres
eleccions.  

Qui va tornar a firmar uns
resultats molt discrets, que el
van tornar a condemnar a ha-
ver-se de conformar amb ser el
sisè i últim partit entre els que
van obtenir representació, va ser
CDC. Els convergents, que
aquesta ocasió no es presenta-
ven sota la marca Democràcia i
Llibertat (DiLL), van perdre

suports -més de 2.000 vots-
en comparació al 20D- i es van
quedar en 10.580 vots (9,34%).

ELS BARRIS
Si s’analitzen els resultats per
barris, es pot observar com En
Comú Podem es va endur la vic-
tòria en tots 10. Al barri on la for-
mació lila va aconseguir un suport
més ampli va ser al Poblenou,
amb un 31,9% dels vots, mentre
que on la victòria va ser  més ajus-
tada va ser a la Vila Olímpica,
amb el 24,5% dels vots. 

Per la seva banda, ERC va
aconseguir ser segona força en
sis dels deu barris: al Camp de
l’Arpa del Clot, al Clot, al Parc i
la Llacuna, a la Vila Olímpica, al
Poblenou i a Diagonal Mar i el
Front Marítim del Poblenou.
En els quatre barris restants -el
Besòs i el Maresme, Provençals
del Poblenou, Sant Martí de
Provençals i la Verneda i la
Pau-, va ser el PSC el segon par-
tit que va obtenir més vots.

La participació al districte va ser del 68,54%. Foto: Ministeri Interior

26J: En Comú Podem guanya 
al districte però perd 3.500 vots
» ERC aconsegueix prendre el segon lloc al PSC respecte del 20D

» El PP i els republicans, els dos únics partits que guanyen vots

Arcade Fire anuncia un concert
sorpresa a Razzmataz

MÚSICA4La banda quebeque-
sa Arcade Fire, una de les més
destacades de l’actual panorama
mundial de l’indie rock, actua-
rà el pròxim dia 5 de juliol a la
Sala Razzmatazz. 

L’anunci del concert es va fer
de manera sorprenent fa pocs
dies pels seus organitzadors, ja
que no havia estat inclós en la
gira europea del grup. El concert
serà l’únic de format reduït de
les tres actuacions que Arcade
Fire oferirà a Europa aquest
estiu i servirà als quebequesos
per escalfar motors de cara la

seva actuació a Bilbao dos dies
més tard. 

El grup, encapçalat per Win
Butler, és considerat un dels
més destacats de l’actual escena
musical gràcies a una proposta
que transita entre el pop més
fosc i barroc i el dance rock. La
banda es caracteritza pel seu
gran desplegament musical, que
inclou bateries, pianos, violins,
acordions... 

El seu quart àlbum, ‘Reflek-
tor’, va veure la llum l’octubre de
2013 i de seguida es va conver-
tir  en un èxit de nivell mundial. 

Fem Rambla farà al·legacions
a l’ordenació de terrasses

NORMATIVA4La plataforma
Fem Rambla celebra avui a les set
de la tarda una assemblea infor-
mativa sobre les al·legacions  que
té previst presentar a la nova
ordenació singular de terrasses de
la Rambla del Poblenou. 

La nova regulació, aprovada
a la comissió tècnica el passat 2
de juny, contempla  que al con-
junt de la Rambla hi hagi 524
taules i 2.096 cadires i s’estableix
un màxim de 8 taules per esta-
bliment i local. La proposta
planteja que s’ocupi només el
costat Besòs del passeig central

-que suposa ocupar el 40% de la
seva amolada- i alliberar els en-
creuaments. La nova regulació
implica un augment total de
taules, però al mateix temps
una reducció de taules en dife-
rents trams.

Des de Fem Rambla es veuen
bé parts de la regulació, però, al
mateix temps, han lamentat que
no preveu “un horari més res-
tringit, no estableix nous meca-
nismes d’inspecció i no especifica
cap eina que permeti als veïns fer
un seguiment del compliment
d’aquesta nova ordenança”.

Abusos | El jutge veu indicis de delicte en el cas del Juan Manuel Zafra
El jutge que investiga la denúncia per assetjament d’una conserge de l’Institut Juan Manuel Zafra a un 
alumne de 15 anys ha conclòs que hi ha indicis de delicte en la seva actuació. El jutge considera que la 
denunciada hauria enviat cartes d’amor a la víctima i, en una ocasió que va convidar la víctima a casa

seva, li hauria fet massatges i tocaments a la zona genital. Això corroboraria l’assetjament relatat pel noi.

Albert Ribas
SANT MARTÍ
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Eix Sant Martí: dinamització 
i suport al comerç de proximitat

Una de les principals tasques d’un Eix comercial és
adequar, organitzar i promoure un territori com un
gran centre comercial a cel obert. Aquesta és la feina
que realitza l’Eix Sant Martí mitjançant les seves activi-
tats de dinamització i feina de suport als petits boti-
guers del barri. Aquesta és una tasca “important”,
segons explica el president de l’eix, Carles Martínez,
que assegura que d’aquesta manera “la gent pren
consciència de l’àmplia oferta de productes i serveis
que hi ha al barri”. 

Una manera per donar a conèixer les botigues de
l’Eix i la seva oferta són les mostres comercials, que se
celebren en un punt on hi conflueixen els comerciants
per aplegar el màxim nombre possible de visitants. D’a-
questes, l’Eix Sant Martí sol celebrar-ne una a finals de
la primavera i una altra a la tardor, que reben el nom de
Mostra de Comerç i Fora Stocks, sent la de la primavera
la que més història té. 

Però les fires al carrer no és l’única manera de dina-
mitzar que posa en pràctica l’Eix Sant Martí. Al llarg de
l’any, l’associació posa en marxa o col·labora en cam-
panyes de descomptes, concursos i activitats temàti-

ques durant Nadal i Carnestoltes. Entre les més desta-
cades hi ha la dels ‘Dimecres dia del Client’, una cam-
panya de fidelització que permet rebre descomptes,
promocions o vals futurs als compradors –els quals han
de tenir la targeta client de l’Eix– que vagin a les boti-
gues de l’Eix els dimecres. Aquesta iniciativa dura bona
part de l’any i ja s’ha consolidat com una de les més em-
blemàtiques de l’associació. L’altra activitat que també
es consolida any rere any és la passarel·la del BCN Moda
al Carrer, que enguany va arribar a la setena edició i que
va reunir un bon nombre de visitants. 

L’Eix Sant Martí també s’involucra en la vida comu-
nitària celebrant actes relacionats amb la tradició i la
cultura populars, com ara durant Nadal –amb el famós
trenet, l’acollida del carter dels Reis Mags o la gimcana
del pessebre–, durant Carnestoltes o a la Festa Major
de Sant Martí. 

Amb tot plegat, l’associació intenta mantenir el
model de comerç barceloní i ajudar en la millora del
barri. “Coneixem el territori i la gent”, afirma en aquest
sentit Martínez, que també destaca la importància que
té per al comerç “estar units i fer front comú als reptes”. 

Els paradistes del mercat també formen part de l’Eix Sant Martí. Foto: Mercats BCN

El Mercat de Sant
Martí celebra 50 anys

El Mercat de Sant Martí està celebrant enguany el seu
cinquantè aniversari. Cinc dècades durant les quals ha
anat canviant i oferint servei als veïns i veïnes. Per
aquesta raó, els paradistes estan celebrant activitats es-
pecials per commemorar l’efemèride. El president de
l’associació de comerciants del mercat, Xavier Alcázar,
enumera els diversos actes del programa de celebra-
cions. De moment s’han celebrat activitats infantils i ta-
llers, i emplaça els més petits per a aquest pròxim dis-
sabte dia 2 a la plaça de la Palmera, on hi haurà una
festa de l’escuma. De cara a l’octubre es farà la segona
nit de tapes del mercat, mentre que el desembre hi
haurà una festa de cloenda amb un pastís que reparti-
ran entre els visitants. Alcázar també ha explicat que
estan pensant fer un homenatge als paradistes, molts
d’ells jubilats, que van obrir el mercat.

Eix Sant Martí
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La Mostra de Comerç es consolida
i ja pensa a fer-se encara més gran

La Rambla Guipúscoa va tornar a demostrar la força del
comerç de l’Eix durant la dissetena Mostra de Comerç
i Fora Stocks de l’Eix Sant Martí, celebrada el passat dia
5 de juny de 10 del matí a vuit de la tarda. 

L’Eix valora de manera molt positiva aquesta nova
trobada comercial, la qual està consolidada i és un bon
reclam per als veïns i veïnes. 

A la mostra van participar un total de 60 comerços
associats a l’Eix, a més d’artesans vinguts d’arreu i que
van ajudar a completar una gran jornada comercial.

A més de l’aspecte més purament comercial, l’as-
sociació va rostir la tradicional vedella, un acte que va
aplegar molts visitants, els quals van gaudir de la mi-
llor carn, com ja és habitual. 

El president de l’Eix Sant Martí, Carles Martínez, des-
taca un “canvi de tendència”  pel que fa als comerços
que hi van prendre part, una xifra que fins aleshores
anava a la baixa però que “va remuntar” a la mostra de
comerç del passat dia 5. En aquesta línia, Martínez creu
que de cara a la fira comercial que l’Eix celebrarà a la
tardor, creixeran de nou les botigues participants. 
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En marxa les obres de la
platja per a gossos de Llevant 
EQUIPAMENT4La construcció
de la polèmica platja de gossos
en una zona de la platja de Lle-
vant, entre el Fòrum i la Nova
Mar Bella, ja està en marxa des-
prés que el consistori desestimés
les dues al·legacions que s’havien
presentat contra el projecte. 

Aquesta platja tindrà dut-
xes i lavabos canins i està previst
que durin “com a mínim tres set-
manes”, tal com expliquen des

del Districte, “a causa de la seva
complexitat”.

La creació d’aquesta platja
ha estat motiu de polèmica des-
prés que l’Associació de Veïns del
Front Marítim s’hi oposés després
de denunciar no haver estat con-
sultats per l’Ajuntament. En can-
vi, qui ha defensat sempre aques-
ta platja és l’entitat Espai Gos de
Barcelona. De fet, consideren
que hauria de ser més gran.

L’AVV Maresme, en alerta per 
una possible nova benzinera
POLÈMICA4Els veïns de la zona
del carrer Maresme, al barri
del Besòs i el Maresme, han al-
çat la veu contra la construcció
d’una nova benzinera al solar
que hi ha entre els carrers de
Puigcerdà, Cristóbal de Moura,
Maresme i Veneçuela, segons ha
informat BTV.

Des de l’Associació de Veïns
Maresme lamenten que, si fi-
nalment s’acaba fent aquesta
nova benzinera, caldrà afegir-la
a una que s’ha inaugurat recent-
ment a Pere IV amb la rambla
Prim i que ja va ser motiu de po-
lèmica. Al mateix temps, denun-
cien que el solar on es podria ubi-
car aquesta benzinera hauria d’a-

collir equipaments que, diuen, fan
falta al barri. De fet, Sant Martí és
el districte de la ciutat que té més
benzineres, un total de 16 que
passarien a 17 si s’acaba fent la del
solar de Puigcerdà, Cristóbal de
Moura, Maresme i Veneçuela.

Des del Districte, de mo-
ment, asseguren que no és segur
que la benzinera s’acabi fent i re-
corden que el projecte “tot just
està en la fase prèvia”, ja que en-
cara “no s’ha entrat en la fase de
tràmit, i només s’ha demanat la
sol·licitud”. De fet, des del Dis-
tricte ja es va dir el mateix quan
es va intentar aturar, sense èxit,
la construcció de la de Pere IV
amb la rambla Prim.

El govern municipal que encapçala
l’alcaldessa Ada Colau ha dema-
nat a la Diputació de Barcelona 28
milions d’euros per sufragar la
construcció dels túnels de Glòries,
en el marc de l’ambiciós projecte
de reforma d’aquesta plaça. Se-
gons va avançar La Vanguardia fa
pocs dies, la sol·licitud d’aquesta
ajuda va ser aprovada a finals de
maig per la comissió de govern de
l’Ajuntament.

Aquests 28 milions -d’un pa-
quet de 30 on els altres 2 es des-
tinarien a la reforma del castell de
Montjuïc- servirien per pagar
una part molt important de les
obres previstes als dos túnels de
Glòries -un en direcció al centre
de la ciutat i l’altra direcció al Be-
sòs-, ja que estan pressupostades
en gairebé 50 milions d’euros. Se-
gons va detallar La Vanguardia,
durant la comissió, CiU i ERC van
plantejar que una part d’aquests
diners es destinessin a la reforma
del teatre Arnau del Paral·lel.
L’opció, però, hauria estat des-
cartada pel govern.

Ara la petició de l’Ajuntament
està pendent de l’aprovació defi-

nitiva per part de la Diputació.
Fonts de l’organisme provincial
expliquen a Línia Sant Martí
que ara tocarà “fer un informe tèc-
nic per valorar la idoneïtat del pro-
jecte”. Si aquest informe és favo-
rable, expliquen des de la Dipu-
tació, es firmarà el conveni de
col·laboració, que implicaria que
l’organisme faci aquesta inversió.
De fet, Diputació i Ajuntament
han apostat en els darrers anys
per tirar endavant els acords a tra-
vés d’un conveni bilateral.

Si finalment aquesta partida
econòmica, que s’obtindria del pla

xarxa de governs locals 2015-
2019, es destina als túnels de
Glòries, significaria que es tren-
caria la tradició per la qual l’aju-
da que anualment fa la Diputació
es destinava històricament  a
projectes i equipaments culturals
o també esportius. 

En els dos últims mandats, els
30 milions de la Diputació han ser-
vit per, entre altres actuacions,
transformar el mercat del Born en
un espai cultural, fer els nous En-
cants, reformar l’anella olímpica
de Montjuïc o rehabilitar el dipò-
sit del Rei Martí, a Sarrià. 

Reproducció virtual de l’entrada dels futurs túnels. Foto: Ajuntament 

Colau vol que la Diputació
pagui part dels túnels de Glòries
Redacció
SANT MARTÍ
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Ara fa un any, l’Eix Clot va posar
en marxa un cicle de trobades
entre comerciants, veïns i enti-
tats del barri per debatre i in-
tercanviar idees i opinions per
millorar el barri. Un any més
tard, l’associació ha programat
una segona trobada per al dia 14
de juliol a les nou de la nit, al res-
taurant Suyapa del carrer Ma-
llorca. Aquell dia, un expert en
màrqueting de la Fundació Sant
Pau farà una introducció amb
una xerrada sobre la importàn-
cia del win-win o del guany
mutu. “La trobada és un inter-
canvi entre els agents del barri
per millorar la vida comunitària,
social i econòmica”, expliquen
des de l’Eix Clot. 

L’acte estarà obert a la parti-
cipació de tothom i de repre-

sentants del Districte. “Volem
ajudar a generar sinergies entre
comerciants, veïns i entitats”,
afegeixen des de l’associació or-
ganitzadora. 

La reunió no tindrà guió,
sinó que tothom podrà exposar,
per ordre, els temes que consi-
deri interessants i rebre l’opinió
dels altres assistents. “És una tro-
bada no improvisada però es-
pontània”, expliquen des de l’eix.

I tot i que el cicle rep el nom de
Xerrem de Comerç, la voluntat
és que tracti tot tipus de temàti-
ques relacionades amb el Clot. 

La bona experiència que, as-
seguren, van tenir l’any passat
han empès l’associació a celebrar
una nova edició de la trobada.
Tot i que encara és un projecte,
l’Eix Clot es planteja la possibi-
litat de fer no només una xerra-
da a l’any, sinó dues. 

El Suyapa, al carrer Mallorca, acollirà la trobada. Foto: Google Maps

Tornen les trobades de l’Eix Clot
entre veïns, entitats i botiguers

» El 14 de juliol se celebrarà la segona edició del cicle de debats
» L’acte està obert a tothom i pretén crear sinergies entre els assistents

El consistori vol assajar 
zones d’autogestió comercial

PROPOSTA4L’Ajuntament con-
templa la possibilitat d’implan-
tar zones d’autogestió comercial
en algunes zones de la ciutat, se-
gons ha avançat El Periódico.  

Aquesta mesura vol servir
per lluitar contra la clonificació
comercial –l’aparició de cadenes
comercials que treballen a tot el
món i que fan perdre la singula-
ritat del comerç local– i evitar
que les grans cadenes que no so-
len participar a les campanyes de
promoció que fan els eixos –que
engloben el petit comerç– se’n
beneficiïn sense formar-ne part.

D’aquesta manera, el con-
sistori voldria introduir a les

grans marques en la promoció
d’una zona en concret –ja que
tindrien l’obligació d’implicar-se
en la seva millora d’unat–, al-
hora que les petites botigues
aconseguirien uns grans aliats
per tal de preservar la seva ac-
tivitat històrica. 

De moment, aquesta decisió
sembla que ha tingut una bona
rebuda per part dels comer-
ciants. Des de la Fundació Bar-
celona Comerç consideren que el
petit comerç ha de sumar esfor-
ços per créixer i fer front al fe-
nomen del comerç digital. Hau-
rem d’esperar fins després de
l’estiu per veure-ho. 

Obren el termini per als
premis Comerç de Barcelona
GUARDÓ4La 19a edició dels
premis Comerç de Barcelona ja
comença a rodar. El passat di-
mecres dia 15 de juny es va obrir
el termini per presentar candi-
datures i romandrà obert fins al
pròxim 15 de juliol. 

Els participants poden ser
botigues i projectes comercials
que hagin fet créixer el model de
comerç de proximitat barceloní
i vol reconèixer “l’esforç que fa el
sector comercial per dotar la
ciutat d’un teixit competitiu,
modern, divers i sostenible”, el
qual “contribueix al benestar de

la ciutadania”, asseguren fonts
municipals. 

Enguany els premis consten
de set modalitats: el Premi a la
iniciativa comercial innovadora
de l’any, el Premi al comerç
col·laboratiu, el Premi Albert
González a la tasca de contribu-
ció a la promoció i el coneixe-
ment del comerç de la ciutat, el
Premi a l’establiment comer-
cial, el premi a la sostenibilitat i
el Premi Mercats de Barcelona. 

Els aspirants han de presen-
tar un formulari que poden tro-
bar a la web del concurs. 

Redacció
EL CLOT

Un centenar d’entitats sumen
esforços contra el top manta
PROTESTA4Un centenar d’en-
titats  del comerç, l’esport, la cul-
tura i el lleure, s’han unit per de-
nunciar “passivitat del govern
municipal” enfront del top man-
ta, un fenomen que consideren
“enquistat” i en creixement. 

Ho faran oficial avui al matí
en un acte al restaurant La To-
rre d’Altamar, a Ciutat Vella, on
llegiran un manifest conjunt i fa-
ran públic, un cop més, el seu
malestar davant una política de

l’Ajuntament que consideren
“gens resolutiva”. Presidiran la
trobada, entre altres, la presi-
denta de l’AVV de la Barcelo-
neta, M. José López; el president
del Gremi de Restauració, Pere
Chías; el president de l’Asso-
ciació de Comerciants i Indus-
trials de la Barceloneta, Josep
Domènech, i els líders de la
Fundació Barcelona Comerç
Salva Vendrell, i de Barcelona
Oberta, Gabriel Jené. 

Campanya | Últims dies del Comerç Batega d’Encants Nous
L’Eix comercial Encants Nous va començar el maig una nova campanya que està arribant als seus últims dies. 
Es tracta de El Comerç batega, una iniciativa que posa en joc 1.000 euros en vals de compra. En concret, són 

12 vals de 50 euros, dos vals de 100 euros i un val de 200 euros. Per participar, els clients han d’omplir una 
butlleta –que es reparteix en els comerços associats– abans del pròxim divendres dia 1, quan es farà el sorteig. 
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La FAVB ha dut a terme una enquesta a una cinquantena de col·lectius veïnals per tal de 
conèixer quines són les millores que els veïns reivindiquen en temes com urbanisme o mobilitat

L’estat de la ciutat, a examen
INFORME/ Els veïns tenen molt a dir en com
volen que sigui l’urbanisme dels seus barris.
Així ha quedat demostrat en un informe que
la FAVB ha presentat recentment en el marc
del Fòrum veïnal sobre l’urbanisme de la ciu-
tat. El document, que mostra el resultat de
dos qüestionaris que han contestat 52 asso-
ciacions de veïns, recull les conclusions de la
consulta ordenades per districtes i reflecteix
les demandes en àmbits com l’urbanisme, la
mobilitat, l’ensenyament o els equipaments.

Així doncs, a Sants-Montjuïc els veïns de-
nuncien la desigualtat que hi ha entre la Ma-
rina i la resta de barris. El veïnat considera
que cal millorar la mobilitat d’aquest territori
i potenciar l’oferta lúdica i de lleure per a to-
thom. També denuncia la contaminació de
les zones industrials. Des dels barris propers
al nucli de Sants, es demana lluitar contra el
soroll de les terrasses a les nits.

Els resultats a les Corts, en canvi, incidei-
xen a instar l’Ajuntament a considerar molt
més les decisions dels veïns en el projecte de
les superilles o en les reformes de la Colònia
Castells –ja encaminada– o el pla Anglesola.
Els cortsencs també reclamen una residència
pública per a persones amb discapacitats,
posen l’accent en la pobresa i les persones
que dormen al carrer cada nit i demanen mi-
llores en el manteniment de les zones verdes.

A Sarrià-Sant Gervasi la mobilitat i la reivin-
dicació de més línies de bus nocturn és el tema
estrella. Des de Can Caralleu volen un local per
a l’associació de veïns i que es reasfaltin els ca-
rrers i a les Planes creuen que cal combatre el
soroll dels Ferrocarrils de la Generalitat.

Els espais per als vianants i de convivèn-
cia pública són les grans demandes a l’Ei-

xample. A més, els veïns reclamen la creació
d’escoles, de zones verdes i la necessitat
d’impulsar l’habitatge de protecció oficial,
millorar la gestió del turisme a la Sagrada Fa-
mília i avançar en la connexió del tramvia.

El turisme també és l’eix central de les de-
mandes a Ciutat Vella, però els seus veïns
també volen més equipaments i la millora
de l’accessibilitat a escoles i residències. A la
Barceloneta demanen reforçar el Pla Espe-
cial de Reforma Interior (PERI) del barri.

Pel que fa a Gràcia, la gran reivindicació
que fan els veïns és la renovació del Pla
d’Habitatge. Altres demandes són la millora
de les voreres al nord del districte i la modi-
ficació de la línia de bus 87. També es de-
mana reformar l’entorn de la plaça Joanic.

Els veïns de Sant Martí reclamen més dià-
leg amb les institucions. A més, volen equi-
paments públics i esportius per a totes les
edats i que es reforci la xarxa d’autobusos.
També demanen que es doni una empenta
al teixit industrial del districte.

A Sant Andreu es posa el focus en la re-
solució dels plans urbanístics vigents que
estan aturats, com el PERI de la Maquinista a
Bon Pastor. La mobilitat és una altra gran de-
manda i els veïns reclamen que s’avanci en
les obres del TGV.

La reivindicació més important a Nou Ba-
rris és la remodelació i el manteniment de l’es-
pai públic. La renovació i millora dels parcs o
el reforç de la xarxa de transport urbà són els
altres punts que consideren que cal millorar.

Per últim, els veïns d’Horta-Guinardó
també incideixen en les deficiències del
transport públic i reclamen millores als ca-
rrers i nous centres educatius i sanitaris.

MANIFESTACIONS/ El cap de setmana del 28 i el 29 de
maig, la ciutat es va convertir en l’escenari de dues ma-
nifestacions en defensa dels drets socials i laborals.

La primera d’elles, anomenada Marxa de la Dignitat,
va reunir prop d’un miler de persones d’entitats, partits
polítics i sindicats als Jardinets de Gràcia. Sota el lema ‘Pa,
treball, sostre i dignitat’, els manifestants van protestar con-
tra les polítiques d’austeritat, van reivindicar el dret a
l’habitatge i van demanar igualtat social i unes condicions
laborals dignes. Els participants van recórrer el passeig de
Gràcia i van acabar la seva marxa a la plaça de Catalun-
ya, on es van fer els parlaments i es va cloure l’acte.

La segona concentració, la que es va organitzar diu-
menge 29, va ser molt més nombrosa (60.000 assistents
segons els organitzadors, 8.000 segons la Guàrdia Urba-
na). Sota el lema 'Els drets no se suspenen: treball digne,
drets socials i democràcia real', més de 40 sindicats i en-
titats socials i sobiranistes van convocar aquesta mani-
festació com a resposta a les suspensions de les lleis d'e-
mergència energètica i habitacional i de la llei d'igualtat
per part del Tribunal Constitucional. La manifestació va
començar a la plaça Urquinaona, va baixar per la Via Laie-
tana i va acabar al Pla de Palau, davant la seu de la Dele-
gació del govern espanyol a Barcelona.

Milers de ciutadans surten al carrer
per defensar els drets socials i laborals TROBADA/Els dies 1 i 2 de juliol, l’Assemblea de Barris per

un Turisme Sostenible (ABTS) organitzarà un fòrum veï-
nal sobre turisme amb la col·laboració de la FAVB i la CON-
FAVC. “El fòrum neix perquè volíem crear un espai obert
on poder parlar de temes que no podem parlar durant les
assemblees”, explica Daniel Pardo, de l’ABTS.

Les activitats es faran a l’Espai Jove La Fontana de Grà-
cia i arrencaran amb la presentació a càrrec de les entitats
organitzadores i dues ponències de geògrafs que genera-
ran temes de debat obert. Durant el matí del dia 2 s’orga-
nitzaran tallers i dinàmiques participatives sobre temes com
el canvi d’usos en espais públics, el model econòmic o la si-
tuació del port amb els creuers, el medi ambient i la soste-
nibilitat, on participaran activistes del Comitato Nograndi-
navi d’Itàlia. A la tarda es farà un debat sobre formes d’au-
toorganització i la cloenda, amb música a l’aire lliure.

Preparen un fòrum sobre
turisme per al mes vinent

veïns en línia

Una imatge de la protesta del dia 29. Foto: CONFAVC
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EQUIPAMENTS/ El passat 31 de
maig, sis associacions de veïns van
denunciar l’incompliment d’un
conveni que l’Ajuntament i Tele-
fónica van signar l’any 2007. La
companyia es comprometia a as-
sumir la conversió de nou edificis
antics en equipaments a canvi de
la requalificació d’un solar. 

Els veïns van reclamar que el
tema torni a sobre la taula i van
anunciar que han demanat una
reunió amb la regidora Janet Sanz
per conèixer la seva valoració del
conveni, analitzar les possibilitats
que hi ha perquè la ciutat rebi els
equipaments i revisar el projecte
d’edificació a l’antic edifici de la
companyia a l’avinguda de Roma.

Reclamen que
Telefónica compleixi
un conveni de 2007

OKUPACIÓ/ En un comunicat que signa
conjuntament amb l'Associació de Veïns de
la Vila de Gràcia, la FAVB es va posicionar a
principis de mes en contra del desallotja-
ment del Banc Expropiat (Gràcia), va defen-
sar la tasca social que els col·lectius que l’han
gestionat han dut a terme i va reafirmar el
seu suport a trobar una solució que permeti
la seva continuïtat i a desenvolupar políti-
ques “que frenin el procés especulatiu que
està en l’origen del problema”.

La federació critica el desallotjament del
local, assegurant que és “una mostra de com
s’ha resolt la crisi financera generada per la
bombolla especulativa”. La FAVB denuncia la
“persistent pressió especulativa” que pateix
la Vila de Gràcia i assegura que “l’immoble
mai no hauria hagut de tornar a mans priva-

des i les entitats del barri tenen tot el dret de
reclamar-lo per a fins socials”. Des de la FAVB
apunten que cal trobar una solució i que, se-
gons ells, aquesta passaria per una reflexió
conjunta entre els col·lectius del Banc, el tei-
xit associatiu del districte i les administra-
cions, que “han de fer tots els esforços per
obrir portes i no enquistar la situació”.

La FAVB també lamenta la situació de
tensió que viu el barri i destaca “les mobilit-
zacions pacífiques” dels veïns, tot i que
apunta que no els semblen “adequades de-
terminades actituds”. El comunicat també té
paraules per a l’acutació policial, la qual titlla
de “forassenyada” i diu que “ha contribuït a
trencar el clima de convivència”. Per últim, la
FAVB denuncia la gestió que Xavier Trias va
fer del cas durant el mandat passat.

La FAVB defensa la tasca social del Banc
Expropiat i confia en la seva continuïtat

URBANISME/ La Plataforma con-
tra l’Hotel del Rec Comtal i en De-
fensa del Patrimoni Històric va
tornar a organitzar una assemblea
el passat 28 de maig. “Van venir
una cinquantena de veïns i vam ex-
plicar que ens oposem a la cons-
trucció d’un bloc de pisos socials:
creiem que l’espai no és el més
adequat”, explica Maria Mas, co-
ordinadora de la plataforma.

Mas explica que estan recollint
signatures en contra del bloc i
diu que volen fer una altra troba-
da abans de l’estiu. A més, el dia 17
d’aquest mes, l’Antic Teatre orga-
nitzarà una actuació reivindicati-
va que anirà des del Palau de la
Música fins al davant de l’hotel.

Segueix la lluita
dels veïns del 
Rec Comtal

REIVINDICACIÓ/ La Marea Pen-
sionista ha tornat a fer sentir la seva
veu. Aquesta vegada, la platafor-
ma va organitzar una concentra-
ció davant del Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya el passat 10
de maig per mostrar el seu rebuig
a la politització del sistema judicial.

“Van venir gairebé 500 perso-
nes i vam protestar perquè els jut-
ges primen els interessos dels po-
lítics als dels ciutadans”, explica el
portaveu Domiciano Sandoval.
Els pensionistes van protestar per
la congelació del sistema públic de
pensions amb efecte retroactiu.
Sandoval explica que, si cal, por-
taran les seves reivindicacions al
Tribunal d’Estrasburg.

Marea Pensionista:
no a la politització
de la justícia

veïns en líniaveïns en línia

“És molt important que es fomenti la
solidaritat entre barris, d’aquí o de fora”

ENTREVISTA/Del 27 d’abril al 2 de maig, una
delegació catalana va visitar Buenaventura
(Colòmbia) per supervisar sobre el terreny
l’actuació de l’empresa catalana TCB, acusada
de greus impactes socials i ambientals. Entre
els integrants de la delegació hi havia Joan
Maria Soler, vicepresident de la FAVB. Ara par-
lem amb ell d’aquesta experiència i de la vo-
luntat de la FAVB de defensar els drets
humans més enllà de les fronteres de la ciutat.

Com va anar el viatge a Buenaventura?
Va ser revelador. Vam poder conèixer una re-
alitat molt diferent de la que vivim a casa nos-
tra, però amb la qual tenim alguns vincles, com
la presència de l’empresa TCB, que és catala-
na. Allà hi volen construir el port més impor-
tant de l’Amèrica Llatina al Pacífic i això alte-
ra, i molt, la vida als barris costaners.

Es tracta d’una zona que supera tots els ín-
dexs del país en violència i vulneracions de
drets humans. És tan greu la situació?
Molt, i no només al país, sinó a tot el continent.
De fet, només Juárez, a Mèxic, té una situació
pitjor. La població pateix una pobresa extre-
ma, no hi ha hospitals –el més proper és a Cali,
a 150 quilòmetres– i com a molt tenen 2 o 3
hores d’aigua potable al dia. La gent es quei-
xa que, mentre grans empreses fan el seu gran
negoci, les condicions de vida no milloren.

Van poder comprovar si, com creien, la fi-
lial de l’empresa TCB està implicada en la
vulneració de drets humans a la ciutat?
No som detectius, però la gent assenyala
aquestes empreses i diu que, per activa o per
passiva, tenen relació amb la situació de vio-
lència. Però no tenim elements per arribar a
una conclusió així. Tot i això, les dades diuen
que en els darrers anys hi ha hagut uns 8.700
assassinats i més de 2.000 desapareguts.

Van poder visitar les instal·lacions de l’em-
presa? Els van rebre bé?
Sí, la rebuda va ser correcta, molt ben prepa-
rada per part d’ells, cuidant tots els detalls al
màxim per transmetre una imatge de trans-
parència i netedat.

A banda d’aquesta empresa, també volien
confirmar si altres companyies catalanes te-
nen interessos a la ciutat. Què van trobar?
Volíem parlar amb Esteyco perquè han fet el
masterplan de Buenaventura, però no van res-
pondre la nostra petició fins una hora abans
que agaféssim l’avió de tornada. Ens fa la sen-
sació que volien evitar la trobada.

Fa un any, el Parlament es va comprometre
a seguir la situació. S’ha fet alguna cosa al
respecte des de les institucions?
Sí, de fet el viatge forma part d’aquesta voluntat
i el passat dia 3 vam fer-ne una presentació al
Parlament. A més, sabem que es vol impulsar
un organisme per vigilar el comportament ètic
de les empreses catalanes a l’estranger.

Creu que és positiu per a la FAVB implicar-
se en accions exteriors o s’hauria de res-
tringir l’àmbit d’actuació a la ciutat?
Creiem que és molt important que es fomenti
la solidaritat entre barris, siguin de la nostra ciu-
tat o de fora. Això forma part del nostre ADN. 

Què els diria als veïns que volen ajudar en
casos com aquest? Què es pot fer des d’aquí?
Han de saber que hi ha un organisme que vet-
lla pel dia a dia a Buenaventura i a tot aquest
país, que és la Taula Catalana per la Pau i els
Drets Humans a Colòmbia, i hi ha moltes ma-
neres de col·laborar amb ells. Per part nostra,
volem continuar amb el projecte i fer xerra-
des explicatives als barris, però això encara
hem de treballar-ho bé.

Joan Maria Soler / vicepresident de la Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de Barcelona (FAVB)
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DIMARTS 5 DE JULIOL
19:30 Concert Arcade Fire + Little Scream, a la

sala Razzmatazz.

DEL 6 AL 20 DE JULIOL
10:30-12:00 Taller anglès per viatjar, a càrrec

de Beatriz Benet, un curs per a persones amb
nivell bàsic que vulguin aprendre vocabula-
ri. / Espai Antoni Miró Peris. 

DIMARTS 12 DE JULIOL
18:00 Taller Reparat, millor que nou, sobre bi-

juteria i complements fets amb materials reu-
tilitzats, A càrrec de Reparat, per tal de do-
nar una segona vida als residus domèstics de
difícil reciclatge. Cal inscripció.  / Espai Antoni
Miró Peris. 

A PARTIR DE L’1 DE JULIOL
Matí-Tarda Fotoclot, una exposició a càrrec del

Grup de Fotografia Clik!, de l’Ateneu del
Clot, sobre la quinzena edició de la mostra de
fotos del barri. / La Farinera. 

A PARTIR DEL 4 DE JULIOL
Matí-TardaGrècia, la porta a una altra vida?, una

mostra d’Oriol Bablé sobre la crisi europea dels
refugiats, l’èxode més important des de la Se-
gona Guerra Mundial. / Espai Antoni Miró. 

FINS AL 7 DE JULIOL
Dm. i dj. 17:30Taller de ioga amb nadons, per

practicar-lo en companyia dels petits. A cà-
rrec de la professora Ana Vidal. / Centre cívic
Besòs. 

A PARTIR DEL 7 DE JULIOL
Dj. 17:15 a 18:45 Taller de cuina en família,

adreçat a pares, mares i fills per treballar els
vincles i aprendre noves tècniques. Cal ins-
cripció (20 euros més ingredients), places li-
mitades. / Casal de Barri Vila Olímpica. 

DIJOUS 7 DE JULIOL
Matí-Tarda Arrenca el Beach Tennis Cham-

pionship Barcelona 2016, el torneig de ten-
nis platja. / Platja de la Mar Bella. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

A càrrec de Jordi Pedro, una activitat per
reforçar els lligams entre pares i fills per
gaudir de còctels sense alcohol. / Espai
Antoni Miró Peris. 

Taller de 
cocteleria en família
Dc. 6 de juliol a les 17:30

Fins al 22 de juliol, l’Espai Antoni
Miró Peris acollirà un taller avançat so-
bre llengua catalana a càrrec  de Jor-
di Comabella. 

Taller 
Català avançat

A partir de l’1 de juliol

Concert de Geeta i Miss Q, amb visuals
en directe de Mademoiselle Oui Oui.
/ Centre de Creació Niu. 

Concert
Geeta

Dj. 7 de juliol a les 20:30

Torna el torneig internacional d’escacs
de Sant Martí. Es jugaran nou rondes
durant nou dies consecutius. / Centre
cívic Sant Martí. 

Obert 
Internacional d’Escacs

A partir del 13 de juliol

AGENDA    UINZENALQ

El Júpiter ja té gairebé definida
la plantilla de cara a la pròxima
temporada. De moment, ja ha
anunciat la renovació de l’espi-
na dorsal de l’equip i la con-
tractació de quatre jugadors. 

El més matiner en arribar, a
principis de juny, va ser el de-
fensa Dani Prieto, procedent
del Mataró. Poc després es va
anunciar la contractació de Fe-
rran Vila, extrem del Grano-
llers amb experiència a Segona
B. Fa pocs dies es van presentar
el migcampista Marcos López,
procedent de l’Inter de Leipzig
però que ja va jugar amb el Jú-
piter amb anterioritat. L’altre fit-
xatge, Èric Blasco, és davanter i
vindrà a cobrir la baixa d’un em-
blema de l’equip com és Ma-
madou Kanteh, Kuku, que aca-
ba de fitxar pel Wigry Suwalki
polonès, un equip de la segona
divisió d’aquell país. 

D’aquesta manera, el davan-
ter de Malgrat de Mar posa fi a
una etapa de tres anys a la Ver-
neda que li ha servit per créixer
com a futbolista. Després d’ha-
ver fet 45 gols en 29 partits a Ter-
cera catalana amb el Poble Nou
2000, en el seu primer any en el
Júpiter en va fer 25 i va rebre el
trofeu de màxim golejador a
Primera catalana, fet que va aju-
dar a l’ascens dels gris-i-grana a
Tercera, on ha jugat les dues da-
rreres temporades. 

Aquest any, malgrat la lesió,
ha aconseguit fer 17 gols, sent el
màxim anotador del seu equip i
el cinquè de Tercera.

Ara, Kuku afronta una nova
etapa al Wigry Suwalki, un equip
del nord de Polònia que aspira a
pujar a la primera divisió d’a-
quell país. L’exgris-i-grana va
passar revisió mèdica dilluns
passat i ha signat un contracte de
dos anys amb l’entitat, durant els
quals intentarà, un cop més, su-
perar els seus números. 

Presentació de Kuku a Suwalki. Foto: WS

El Júpiter es reforça però diu
adéu a Kuku, que ja és a Polònia
Redacció
SANT MARTÍ

NATACIÓ4La Neda el Món
Swim Barcelona, una prova de
natació en aigües obertes, tindrà
lloc el pròxim diumenge 10 de
juliol al matí, amb sortida des de
la platja Nova Icària i arribada a
la Mar Bella. 

Aquesta competició conver-
teix les platges de Barcelona en
un escenari privilegiat per a la
natació en aigües obertes. A
més, aquesta competició forma
part de la Copa d’Espanya de la
modalitat. 

La cursa començarà a les 9
del matí i acabarà, aproximada-
ment, a la una del migdia. El re-
corregut és de 5,7 quilòmetres. 

Aquesta distància permet
gaudir de vistes a les noves i ve-
lles icones de la ciutat, des de
l’Hotel Vela fins a la platja de la
Mar Bella, passant per la Torre
de Sant Sebastià, la del Gas, la
Vila Olímpica o la Torre Agbar
de fons, entre altres.  

Dilluns passat va ser l’últim
dia de les inscripcions. 

Arriba la sisena edició de la
Neda el Món Swim Barcelona

Commemoració | Caminada del Dia Olímpic Mundial
El Fòrum serà l’inici de la caminada amb motiu del Dia Olímpic Mundial, que tindrà lloc 

aquest diumenge 3 de juliol durant el matí. El recorregut acabarà a la plaça Espanya, serà 
d’11 quilòmetres en total i tindrà un punt de control i avituallament situat a la plaça del Mar, 

operatiu de 10 a dos quarts de 12 del matí. L’acte forma part del cicle de senderisme Barnatresc.    

La Neda el Món aplega sempre un bon nombre de nedadors. Foto: Ajuntament
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